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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Procedura refundacji leków z roku na rok jest coraz kosztowniejsza. Prognozy wskazuj¹, ¿e wydatki
bêd¹ siê sukcesywnie zwiêkszaæ, a œrodki finansowe przeznaczone na ten cel przez NFZ nie zamkn¹ siê
w kwocie 7 miliardów z³. Szacujê siê równie¿, ¿e preparaty za oko³o 1 miliarda z³ nie s¹ wykorzystywane
z powodu up³ywu daty wa¿noœci. Przyczynê takiego stanu rzeczy mo¿na upatrywaæ w nabywaniu przez
pacjentów leków, w cenie refundacyjnej lub promocyjnej, w iloœciach nieadekwatnych do potrzeb. Ró-
wnie¿ z obserwacji zachowañ pacjentów wynika, ¿e oni sami wychodz¹ z inicjatyw¹ przepisania kon-
kretnego leku, który mo¿na zakupiæ po obni¿onej cenie.

Z punktu widzenia w³aœcicieli aptek nie jest to zjawisko, które zagra¿a bezpoœrednio ich interesom.
Jednak w opisanej sytuacji pokrywanie znacznej czêœci kosztów lekarstw z listy refundacyjnej oznacza
straty dla NFZ.

Pomys³ wsparcia finansowego mia³ stanowiæ realn¹ ulgê dla najubo¿szych pacjentów, a jest wyko-
rzystywany, pomimo dobrych intencji ministra zdrowia, w sposób zgo³a rozrzutny i niefrasobliwy. Zda-
niem wielu ekspertów w Polsce brakuje rejestru przepisywanych leków, dziêki któremu mo¿na by
monitorowaæ miêdzy innymi ordynowanie leków poszczególnym pacjentom.

W zwi¹zku z tym proszê Pani¹ Minister o ustosunkowanie siê do problemu nieefektywnego wydatko-
wania œrodków przeznaczonych na refundacjê leków wobec rosn¹cych kosztów NFZ oraz wyra¿enie
swojej opinii na temat koncepcji monitoringu przepisywanych leków.

Z powa¿aniem
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